
Or.0002.2.2022 
 

PROTOKÓŁ Nr XXVIII.2022 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 30 marca 2022 r. w godz. 10.00 – 13.55 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Bogdan Zieliński – Starosta Wysokomazowiecki; 
2) Waldemar Kikolski – Wicestarosta Wysokomazowiecki (Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Sokołach); 
3) ppłk Mirosław Dąbrowski – Wojskowy Komendant Uzupełnień w Bielsku Podlaskim; 
4) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 
5) Rafał Iwan – Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie; 
6) Magda Ożarowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie; 
7) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 
8) Arkadiusz Kalinowski – Dyrektor Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Krzyżewie (radny 

powiatu); 
9) Mariusz Mikulski – Dyrektor NZOZ MD Care Sp. z o.o. w Dworakach-Staśkach; 
10) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
11) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
12) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
13) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
14) Grażyna Antończuk – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
15) Małgorzata Grabowska – p.o. Dyrektora Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
16) Łukasz Mioduszewski z Podlaskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Szepietowie; 
17) Tomasz Jamiołkowski z Podlaskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Szepietowie. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski. Na wstępie poprosił 
wszystkich o powstanie i zaproponował uczcić minutą ciszy pamięć ofiar wojny w Ukrainie, jako znak 
solidarności z Ukrainą. Uczestnicy sesji oddali hołd ofiarom wojny w Ukrainie. Następnie przywitał 
radnych, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności 
poinformował, że w sesji uczestniczy 13 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować 
prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Przedstawił, że na wniosek pana wójta 
proponuje wprowadzić do porządku obrad w punkcie 7 podpunkt 11 podjęcie uchwały w sprawie 
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udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. Następnie zwrócił się do radnych 
z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie 
przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad 
mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 
zaproponowanej zmiany w porządku obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie zmiany porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 

zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie zmiany w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXVII Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Przedstawienie informacji na temat kampanii promocyjno-informacyjnej pt. „Zostań Żołnierzem 

Rzeczypospolitej”. 
6. Przedstawienie informacji na temat lokalnego partnerstwa do wody - mała retencja. 
7. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2022 rok; 
2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2022-2031; 
3) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach;  
4) opłaty targowej; 
5) ustalenia regulaminu targowiska gminnego w Sokołach; 
6) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Sokoły; 
7) wyrażenia opinii dotyczącej oddania w dzierżawę części nieruchomości z zasobu 

nieruchomości Gminy Sokoły oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy; 
8) uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Sokoły; 
9) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania; 
10) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na okres od 1 kwietnia 2022 r. do 31 grudnia 2025 roku; 
11) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. 

8. Rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu środków na utworzenie funduszu sołeckiego w 2023 r.  
9. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2021 rok. 
10. Przedstawienie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej.  
11. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego do Spraw 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Gminie Sokoły za rok 2021. 
12. Przedstawienie sprawozdania z realizacji zadań Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2021. 
13. Przedstawienie sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Sokoły za 2021 rok. 
14. Przedstawienie sprawozdania z działalności Rady Gminy Sokoły za 2021 rok.  
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15. Przedstawienie informacji z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w II półroczu 2021 r.  
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XXVII Sesji Rady 
Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu XXVII 

Sesji Rady Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XXVII Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XXVII Sesji Rady Gminy 

Sokoły został przyjęty.  
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 
8 lutego 2022 r. do 30 marca 2022 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Grażyna Antończuk przedstawiła 
informację na temat pomocy uchodźcom z Ukrainy. Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Dyrektor NZOZ MD Care Sp. z o.o. w Dworakach-Staśkach Mariusz Mikulski poinformował, że 
od powstania punktu szczepień w Dworakach-Staśkach do chwili obecnej pierwszą dawką szczepionki 
przeciwko koronawirusowi zaszczepiło się 1.741 osób, drugą dawką 1.600 osób i trzecią dawką 749 
osób. Dostępność szczepionek była bardzo duża. Szczepienia odbywały się dwa dni w tygodniu. Wola 
zaszczepienia się przeciwko wirusowi leżała w gestii mieszkańców. Od początku tego miesiąca nie ma 
osób zainteresowanych szczepieniami, dlatego zamknęliśmy funkcjonowanie punktu szczepień. 
Ponadto przedstawił, że fundacja „Piękno życia” podjęła się budowy w Sokołach pomnika ofiar 
operacji antypolskiej NKWD. Obecnie jesteśmy na etapie oczekiwania na wydanie pozwolenia na 
budowę pomnika. Projekt pomnika jest już zatwierdzony. Inicjatywa tegoż przedsięwzięcia jest teraz 
szczególne ważna. Powinniśmy być świadomi tego, że w dziejach historii Polski działo się bardzo 
dużo. Operacja zlecona przez komisarza NKWD Mikołaja Jeżowa w 1937 r. dotyczyła głównie ludności 
polskiej. Przy okazji ginęli przedstawiciele innych narodowości, ale to głównie Polacy bardzo brutalnie 
doświadczyli tych represji. W wyniku bezpośrednich dekretów i skazań zginęło od strzału w tył głowy 
111 tys. Polaków. 100 tys. osób zostało deportowano w głąb ZSRR, głównie do Kazachstanu i Ukrainy. 
28 tys. osób zostało zesłanych do łagrów. Takie informacje są powszechnie dostępne w literaturze, 
ale najnowsze dane wskazują, że zamordowanych i zesłanych było jeszcze więcej. Istotne jest, 
abyśmy mieli świadomość o tych zdarzeniach. Wiele osób nie miało informacji o takich zajściach, 
dlatego że w poprzednim systemie było to skrzętnie skrywane. 30 lat niepodległości w żaden sposób 
nie spowodowało, że ta sprawa jest jakoś szerzej nagłaśniana. Oprócz budowy pomnika i uroczystości 
związanej z jego odsłonięciem chcielibyśmy zorganizować konferencję naukową, na którą zaprosimy 
badaczy i osoby zainteresowane historią. Chcemy upowszechniać tą wiedzę i dbać o naszą historię. 
Odnosząc się do funkcjonowania zakładu poinformował, że ze względu na epidemię covid-19 
musieliśmy przyjąć dodatkowo pacjentów z zawieszonych czasowo oddziałów pielęgnacyjno-
opiekuńczych i pielęgnacyjno-leczniczych szpitala wojewódzkiego. Pierwszych pacjentów z tych 
oddziałów przyjęliśmy w listopadzie ubiegłego roku. Na tą chwilę funkcjonowanie oddziału szpitala 
wojewódzkiego jest jeszcze zawieszone.  

Do przedłożonych informacji pytań i uwag nie wniesiono. 
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Ad. 16. 
1) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przekazał głos panu staroście. 
Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński podziękował Przewodniczącemu Rady za 

zaproszenie na sesję i samorządowi gminy Sokoły za wprowadzenie do porządku obrad uchwały 
o udzieleniu pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. Przedstawił, że obecnie na 
terenie gminy Sokoły prowadzone są inwestycje na drogach powiatowych. Rozpoczęły się prace na 
drodze z Waniewa do Pszczółczyna. Przetarg na tą drogę odbył się w ubiegłym roku. Dziś trudno 
sobie wyobrazić, aby jakikolwiek wykonawca zdecydował się realizować to zadanie po takich cenach, 
jak w ubiegłym roku. Zawarliśmy umowę na bardzo korzystnych warunkach. Z perspektywy czasu 
można ocenić, że zdecydowanie się na realizację tego zadania w ubiegłym roku było słuszną decyzją. 
Obecnie czekam na stanowisko samorządu gminy odnośnie partycypacji w kosztach inwestycji 
drogowej z Sokół do Nowych Racibor. Wniosek powiatu o dofinasowanie tego zadania złożony do 
funduszu rozwoju dróg znalazł się na liście podstawowej. Liczę, że samorząd gminy zechce włączyć się 
w tą inwestycję. Pan starosta zadeklarował chęć udziału w rozmowach na temat tego przedsięwzięcia 
i oświadczył, że jeśli samorząd gminy zdecyduje się partycypować w kosztach tej inwestycji, to 
wkrótce zostanie ogłoszony przetarg. Zadanie planujemy zrealizować w latach 2022-2023. Ponadto 
poinformował, że rozpoczął się nabór do Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie i potrwa on do lipca. 
Zachęcił rodziców młodzieży klas ósmych o rozważanie możliwości kontynuacji nauki ich dzieci 
w tejże szkole, zwłaszcza na nowych kierunkach. Decyzją władz powiatu w budynku starej szkoły 
w Krzyżewie będzie mieścił się oddział rehabilitacji stacjonarnej Szpitala Ogólnego w Wysokiem 
Mazowieckiem. Obecnie jesteśmy w trakcie procedury konkursowej. Decyzję mamy poznać na 
początku kwietnia. Wizytacja terenowa NFZ wypadła bardzo dobrze. Oddział rehabilitacji rozpocznie 
funkcjonowanie w Krzyżewie od 1 maja br. Na samym początku będzie to oddział stacjonarny, ale 
mamy już plany rozszerzenia jego działalności. Nie będzie to kosztem zakładu aktywności zawodowej. 
Z fundacją, która prowadzi obecnie ZAZ, umowa wygasa z dniem 31 sierpnia. Od grudnia br. 
funkcjonowanie w Krzyżewie rozpocznie ZAZ prowadzony przez powiat. Mamy już zarezerwowane 
środki na przystosowanie pomieszczeń do działalności zakładu. Wczoraj na terenie szkoły odbyło się 
spotkanie z pracownikami zakładu i osobami niepełnosprawnymi. Oczekujemy od wszystkich tych 
osób, aby do 30 kwietnia opowiedziały się w kwestii zainteresowania pracą w nowym zakładzie 
prowadzony przez Powiat Wysokomazowiecki. Lada dzień spodziewamy się decyzji o przyznaniu 
środków na przebranżowienie Zakładu Aktywności Zawodowej w Krzyżewie. Na tą chwilę zakładamy, 
że główną rolą ZAZ-u będzie świadczenie usług pralniczych na rzecz szpitala. Obecnie trwają prace 
związane z przygotowaniem dokumentacji. W maju br. ogłosimy przetarg na roboty budowlane i w 
grudniu planujemy otwarcie zakładu. Jak na razie wszystkie sprawy idą we właściwym kierunku i nie 
spodziewamy się, aby coś je mogło pokrzyżować. Poprosił uczestników sesji o rozpropagowanie 
wśród podopiecznych obecnego ZAZ-u, aby do końca kwietnia zgłaszali chęć uczestnictwa w nowej 
jednostce. Przedstawił, że na otwarcie nowego ZAZ-u zamierza zaprosić liczne media, nawet te które 
szukają sensacji tam, gdzie jej nie ma. Chcemy pokazać, że nie mieliśmy złych intencji w stosunku do 
osób niepełnosprawnych i udowodnić wszystkim, że w jednym miejscu mogą funkcjonować i ze sobą 
współpracować zakład aktywności zawodowej, oddział rehabilitacji szpitala i inne jednostki. Ważną 
sprawą, na której zależy wszystkim mieszkańcom powiatu jest przebudowa drogi wojewódzkiej od 
Łap do Roszk Wodźk. Wybrany w przetargu wykonawca tego odcinka odmówił podpisania umowy. 
Wpłacone przez niego wadium w wysokości 5 mln zł przepadnie na rzecz inwestora. Wartość 
inwestycji szacowana jest na 260 mln zł. Wzrost cen jest tak duży, że firma wołała stracić wadium niż 
realizować inwestycję poniżej opłacalności. Zaapelował do samorządu gminy Sokoły o jak najszybsze 
podjęcie decyzji w kwestii realizacji inwestycji drogowej z Sokół do Nowych Racibor. Ponadto 
poinformował, że od najbliższego poniedziałku w Szpitalu Ogólnym w Wysokiem Mazowieckiem 
przywracamy porody rodzinne i odwiedziny chorych. Na razie nie przewidujemy odwiedzin 
gremialnych o każdej porze. Do jednego pacjenta będzie mogła przyjść w określonych godzinach tylko 
jedna osoba i przebywać przy chorym do jednej godziny. Przedstawił, że Powiat Wysokomazowiecki 
rozpoczął realizację projektu dofinansowanego ze środków unijnych polegającego na zaktualizowaniu 
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ewidencji gruntów i budynków. W najbliższym czasie mieszkańców powiatu odwiedzą geodeci, którzy 
dokonają pomiarów geodezyjnych. Zebrane informacje nie będą przez nas wykorzystywane do celów 
podatkowych, a jedynie do zewidencjonowania stanu faktycznego. Starostwo Powiatowe i Nadzór 
Budowlany nie będą wyciągały żadnych konsekwencji z tego, że na działce znalazł się jaki budynek, 
a nie ma go w naszej ewidencji. Zaapelował o spokojne podejście do wykonywanych pomiarów 
i umożliwienie pracy geodetom. Poprosił o pytania i z góry przeprosił, że za chwilę musi opuścić salę 
obrad. 

Radny Marek Czajkowski zapytał, jaka rehabilitacja będzie wykonywana w Krzyżewie? Czy 
z rehabilitacji będą mogli skorzystać pacjenci po urazach ortopedycznych i neurologicznych? Czy 
inwestycja na drodze z Kobylina-Borzymy do Czajk będzie realizowana w tym roku w całości, czy 
może zostanie podzielona na dwa etapy? 

Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński odpowiedział, że przed podpisaniem umowy 
z NFZ odbędą się negocjacje na ten temat. Zabiegamy w NFZ o rehabilitację ortopedyczną, dlatego że 
w szpitalu znajduje się oddział ortopedyczny. Oddział szpitala znany jest z tego, że wykonuje bardzo 
dobrze operacje ortopedyczne. Kontynuacją właściwego leczenia powinna być wysokiej jakości 
rehabilitacja. Zamierzamy położyć nacisk na to, aby tak się stało. Na tą chwilę trudno jest powiedzieć, 
czy w Krzyżewie będzie rehabilitacja ortopedyczna. Okaże się to dopiero po negocjacjach. Pan 
starosta odnosząc się do pytania odnośnie inwestycji drogowej powiedział, że fragment drogi na 
terenie gminy Sokoły przewidziany jest do realizacji w roku przyszłym, ale wykonawca chciałby to 
zrobić w tym roku. Rozliczenie nastąpi zgodnie z umową, pomimo tego, że prace będą wykonane 
wcześniej niż zostało to zaplanowane.  

Radny Piotr Łapiński podziękował panu staroście, panu wójtowi, radzie gminy i wszystkim, 
którzy przyczynili się do realizacji inwestycji drogowej na odcinku Waniewo – Pszczółczyn. Inwestycja 
była długo wyczekiwana przez środowisko lokalne. Doczekaliśmy się jej realizacji. Po zakończeniu 
prac nowa droga będzie służyła mieszkańcom i wszystkim, którzy odwiedzają naszą gminę i powiat. 
Wyraził nadzieję na kontynuację dobrej współpracy gminy z powiatem przy realizacji kolejnych zadań. 

Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński podziękował panu wójtowi i radzie gminy za 
podjęcie się tego zadania i wsparcie inwestycji. Oświadczył, że odłożenie decyzji o realizacji tego 
zadania na rok bieżący wiązałoby się z wyższymi kosztami wykonania inwestycji. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że ma nadzieję, że wszystkie sprawy związane 
z zagospodarowaniem budynków w Krzyżewie wkrótce się unormują. Cieszymy się, że jest pomysł na 
zagospodarowanie pomieszczeń. Odnosząc się do sprawy dofinansowania inwestycji drogowej 
z Sokół do Nowych Racibor powiedział, że w październiku na posiedzeniu komisji zapadły pewne 
ustalenia i konsekwentnie to realizujemy. Pewne kwestie wymagają jeszcze domówienia. Wkrótce 
zamierzamy spotkać się i porozmawiać na temat dróg i innych spraw. 
 
Ad. 5. 

Wojskowy Komendant Uzupełnień w Bielsku Podlaskim ppłk Mirosław Dąbrowski przedstawił 
informacje na temat kampanii promocyjno-informacyjnej pt. „Zostań Żołnierzem Rzeczypospolitej”. 
Wydruk informatora dla kandydatów, którzy chcą służyć w Wojsku Polskim stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. Podziękował wójtowi gminy Sokoły panu Józefowi Zajkowskiemu za dotychczasową 
współpracę, wspieranie akcji promocyjnych i zadań realizowanych przez wojsk oraz za realizację 
przedsięwzięć patriotycznych i patriotyczno-religijnych, które przyczyniają się do kształtowania 
postaw patriotycznych. Wręczył panu wójtowi dyplom i odznaczenie wojskowe.  
 
Ad. 6. 
 Łukasz Mioduszewski z Podlaskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Szepietowie wyświetlił 
i omówił prezentację multimedialną nt. „Lokalne partnerstwa wodne w województwie podlaskim”. 
Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 Pytań i uwag nie wniesiono. 
 Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę w posiedzeniu. 
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Ad. 7. 
1) 
 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos pani skarbnik. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2022 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2022 r. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2022 r., stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXVIII/189/2022 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, stanowi załącznik nr 12 do protokołu 
 
2) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2022-2031. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2022-2031. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2022-2031, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXVIII/190/2022 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2022-2031,  
stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 
3) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 
szkoleniach lub ćwiczeniach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 
szkoleniach lub ćwiczeniach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 
ćwiczeniach, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVIII/191/2022 
w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, 

akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach, stanowi załącznik nr 16 do protokołu 
 

4) 
Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie opłaty 

targowej. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie opłaty targowej, stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXVIII/192/2022 

w sprawie opłaty targowej, stanowi załącznik nr 18 do protokołu 
 
5) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie ustalenia regulaminu targowiska gminnego w Sokołach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

regulaminu targowiska gminnego w Sokołach. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 
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 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

targowiska gminnego w Sokołach, stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXVIII/193/2022 

w sprawie ustalenia regulaminu targowiska gminnego w Sokołach,  
stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że planowo roboty budowlane na targowisku 

powinny zakończyć się do 30 listopada 2021 roku, a trwają nadal. Na chwilę obecną do wykonania 
pozostały drobne prace końcowe i porządkowe. Szacujemy, że wykonawca powinien zakończyć 
inwestycję do 10 kwietnia br. Po odebraniu targowiska chcielibyśmy, aby tak jak do tej pory we 
wtorek był jarmark. Organizacja pracy targowiska w pozostałe dni będzie zależała od kreatywności 
i pomysłów zarządcy. Całą nieruchomość zamierzamy oddać w dzierżawę zarządcy. Podaliśmy już do 
publicznej wiadomości obwieszczenie o wykazie nieruchomości przeznaczonej do oddania 
w dzierżawę. Rzeczoznawca majątkowy, który określał wartość czynszu próbował odnieść się do 
jakiegoś porównywalnego obiektu w Polsce, ale nie znalazł takiego drugiego. Przy określaniu czynszu 
przyjął pewne wskaźniki, które pozwoliły mu oszacować wartość. Zgodnie z ustawą o gospodarce 
nieruchomościami na dzierżawę targowiska musimy ogłosić przetarg. Planujemy, że przetarg zostanie 
rozstrzygnięty do 20 maja br. Dobrze byłoby, aby przed oficjalnym otwarciem targowiska zarządca 
prowadził obiekt przez ponad miesiąc. Oczekujemy, że przy otwarciu targowiska powinny być już 
widoczne konkretne efekty. Realizacja inwestycji i spowodowanie tego, aby efekt pracy poszedł we 
właściwym kierunku jest trudne. Jeżeli chcemy się rozwijać, to powinniśmy podejmować daleko idące 
i czasami ryzykowne decyzje.   

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
6)  

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły, stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXVIII/194/2022 
w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 22 do protokołu 
 
7) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej oddania w dzierżawę części nieruchomości z zasobu 
nieruchomości Gminy Sokoły oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia opinii dotyczącej oddania w dzierżawę części nieruchomości z zasobu nieruchomości 
Gminy Sokoły oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia opinii 

dotyczącej oddania w dzierżawę części nieruchomości z zasobu nieruchomości Gminy Sokoły oraz 
odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVIII/195/2022 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej oddania w dzierżawę części nieruchomości z zasobu 
nieruchomości Gminy Sokoły oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy,  

stanowi załącznik nr 24 do protokołu 
 
8) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 
Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Sokoły. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 25 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXVIII/196/2022 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej oddania w dzierżawę części nieruchomości z zasobu 
nieruchomości Gminy Sokoły oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy,  

stanowi załącznik nr 26 do protokołu 
 
9) 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Grażyna Antończuk przedstawiła projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVIII/197/2022 
zmieniająca uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania,  
stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 
10) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na okres od 1 kwietnia 2022 r. do 31 grudnia 2025 roku. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na okres od 1 kwietnia 2022 r. do 31 grudnia 2025 roku. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na okres od 1 kwietnia 2022 r. do 31 grudnia 2025 roku, stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXVIII/198/2022 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na okres od 1 kwietnia 2022 r. do 31 grudnia 2025 roku,  

stanowi załącznik nr 30 do protokołu 
 
11) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu, stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXVIII/199/2022 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu,  
stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 
 Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski podziękował samorządowi gminy Sokoły 
za dofinansowanie inwestycji i wyraził nadzieję na dalszą współpracę gminy i powiatu przy realizacji 
przedsięwzięć drogowych. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 10 minut przerwy w posiedzeniu. 
 
Ad. 8. 
 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos pani skarbnik. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła, że zgodnie z przepisami ustawy o funduszu 
sołeckim z 2014 r. rada gminy ma obowiązek corocznego podejmowania uchwały o wyodrębnieniu 
bądź niewyodrębnieniu funduszu sołeckiego w budżecie gminy. Taka uchwała powinna zostać 
podjęta w terminie do 31 marca. W przypadku zdecydowania się na podjęcie uchwały w sprawie 
wyodrębnienia funduszu sołeckiego, ta uchwała będzie skutkowała na lata następne. W naszej 
gminie każdego roku podejmowana jest uchwała o niewyodrębnianiu funduszu sołeckiego. W 2009 
roku po raz pierwszy rada gminy otrzymała możliwość wypowiedzenia się w kwestii funduszu 
sołeckiego w budżecie gminy na 2010 r. W 2009 r. została podjęta uchwała o wyodrębnieniu 
funduszu sołeckiego. Po wyodrębnieniu funduszu żadne sołectwo nie złożyło wniosku na realizację 
przedsięwzięć w ramach tego funduszu. W kolejnych latach nie decydowano się na wyodrębnianie 
funduszu. Zadania, które są realizowane przez samorząd gminy obejmują działania w poszczególnych 
miejscowościach i są zgodne ze złożonymi wnioskami przez radnych i sołtysów. Sprawa funduszu 
sołeckiego była omawiana podczas wspólnego posiedzenia komisji. Radni zajęli wstępne stanowisko 
o niewyodrębnianiu funduszu sołeckiego. Decyzja w tej sprawie ma zapaść dziś po wcześniejszej 
naradzie z sołtysami.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że w gminach, gdzie tworzone są fundusze sołeckie 
zwykle środki przeznacza się na remonty dróg, oświetlenie dróg i zadania związane z potrzebami 
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społeczności lokalnej. Staramy się wychodzić naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców i spełniać ich 
potrzeby. Jeżeli gmina kupuje dużą ilość kruszywa na drogi, to wychodzi to taniej niż miałoby to 
zrobić sołectwo w swoim zakresie.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił o zabrania głosu przez sołtysów. 
Sołtys wsi Kruszewo Brodowo Bożenna Żukowicz powiedziała, że w wielu miejscowościach 

fundusz sołecki mógłby być na coś wykorzystany, ale procedura związana z wydatkowaniem środków 
i rozliczeniem funduszu jest tak skompilowana, że wielu z nas nie chcę się tego podejmować. Obecnie 
w 10 sołectwach nie ma sołtysa, więc nie dałoby się tam wykorzystać środków. Zaproponowała, aby 
nie tworzyć funduszu sołeckiego, gdyż byłoby to niesprawiedliwe wobec mieszkańców, których nie 
reprezentuje sołtys. 

Sołtys wsi Dworaki-Pikaty Marian Dworakowski oświadczył, że nie ma potrzeby tworzenia 
funduszu. Jeżeli jest potrzeba coś zrobić, to zgłaszamy to do gminy i jest to wykonywane. Poprosił 
o naprawę drogi w Dworakach zniszczonej przez TIR-y. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że zajmiemy się ta sprawą. 
Sołtys wsi Dworaki-Staśki Michał Dworakowski poparł zdanie przedmówcy odnośnie funduszu 

sołeckiego. 
Sołtys wsi Dworaki-Pikaty Marian Dworakowski zaproponował, aby sołtysi zagłosowali 

w sprawie nietworzenia funduszu. Sołtysi w nieformalnym głosowaniu jednogłośnie opowiedzieli się 
za niewyodrębnianiem funduszu sołeckiego w budżecie gminy na 2023 r. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2023 roku. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 1 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2023 roku, stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXVIII/200/2022 

w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2023 roku,  
stanowi załącznik nr 34 do protokołu 

 
Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy Sokoły Przewodnicząca GKRPA przedstawiała sprawozdanie z działalności 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2021 rok. Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 35 do protokołu.  Zapytał, czy jest potrzeba, aby odczytać sprawozdanie? 

Radni nie zgłosili potrzeby odczytania sprawozdania. 
 
Ad. 10. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Grażyna Antończuk przedstawiła 
sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej, które załącznik nr 36 
do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Ad. 11. 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Grażyna Antończuk przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego do Spraw Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie w Gminie Sokoły za rok 2021, które załącznik nr 37 do protokołu. 
 Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 12. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Grażyna Antończuk przedstawiła 
sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2021, które załącznik nr 38 do protokołu. 
 Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania bądź uwagi do 
przedłożonego sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Sokoły za 2021 rok? 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania bądź uwagi do 
przedłożonego sprawozdania z działalności Rady Gminy Sokoły za 2021 rok? Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 40 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 15. 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła informację z realizacji uchwał Rady Gminy 
podjętych w II półroczu 2021 r. Informacja stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 16. 
2) 
 Radny Piotr Łapiński poinformował, że otrzymuje wiele zapytań od mieszkańców i turystów 
w sprawie stanu technicznego kładki w Waniewie. Wiele osób dowiadując się, że część kładki będąca 
własnością gminy jest zamknięta rezygnuje z odwiedzin wsi nadnarwiańskich. Kładka jest chlubą 
naszej gminy, dlatego powinno nam wszystkim zależeć na tym, aby jak najszybciej ją uruchomić. 
Wkrótce rozpocznie się sezon turystyczny. Dobrze byłoby, aby atrakcja turystyczna naszej gminy 
mogła być znów odwiedzana przez turystów. Poprosił pana wójta o ustosunkowanie się do tego 
tematu. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że kilkanaście lat temu samorząd gminy Sokoły 
wyszedł z inicjatywą budowy kładki edukacyjnej po rozlewiskach Narwi w Waniewie. Cześć kładki 
wybudowana na działkach Narwiańskiego Parku Narodowego została wyremontowana 2 lata temu. 
Natomiast kładka położona na działkach należących do gminy wymaga remontu. Przygotowujemy się 
do takich prac, dlatego wykonaliśmy program funkcjonalno-użytkowy. W najbliższym czasie chcemy 
ogłosić przetarg na to zadanie w formule „zaprojektuj-wybuduj”. Na posiedzeniu Stowarzyszenia 
Gmin Górnej Narwi rozmawialiśmy z p. Dariuszem Budrowskim Prezesem Polskiej Agencji Rozwoju 
Przedsiębiorczości na temat projektu utworzenia szlaku wodnego Pisa – Narew łączącego Zalew 
Siemianówka z jeziorami mazurskimi. W ramach tego projektu gmina Sokoły złożyła fiszkę. Zakładamy 
wykonanie inwestycji na terenie gminy Sokoły wycenionych na 9 mln zł. W projekcie przewidzieliśmy 
m.in. przebudowę kładki. Łączna wartość projektu gmin skupionych w SGGN wynosi 330 mln zł. Nasz 
wspólny projekt został przesłany do Komisji Europejskiej i będzie wdrażany przez Urząd 
Marszałkowski Województwa Podlaskiego. Kładka odbudowana przez Narwiański Park Narodowy 
z siedzibą w Kurowie została sfinansowana ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
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i Gospodarki Wodnej. Jeżeli nie otrzymamy środków z tego projektu, to będziemy szukali innych 
źródeł finansowania. Na tą chwilę trudno jest powiedzieć, czy kładka zostanie odbudowana w tym 
roku, czy może następnym. Rozumiemy, że turyści oczekują tej inwestycji, ale z perspektywy gminy 
budowa dróg jest ważniejsza niż kładka. W poprzednim roku wybudowanie 1 km drogi w technologii 
zastosowanej na odcinku z Sokół do Jeżewa Starego kosztowało 600 tys. zł, a obecnie kosztorys jest 
na 1,5 mln zł. W poprzednim roku zakładaliśmy, że zakup drzewa na budowę kładki kosztowałby ok.  
1 mln zł. Trudno jest powiedzieć, ile byłoby to w roku bieżącym. Jeżeli projekt przeszedłby, to zadania 
wpisane do fiszki zostałyby sfinansowane z programu Polska Wschodnia w 100 %. Gdybyśmy nie 
przeznaczali pieniędzy na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej z Waniewa do Pszczółczyna, 
to moglibyśmy odbudować kładkę. Na razie nie zamierzamy finansować budowy kładki ze środków 
własnych, dlatego szukamy różnych źródeł pokrycia tej inwestycji. Po opadnięciu poziomu wody 
turyści będą mogli korzystać z wejścia na kładkę parku. Na tą chwilę jest problem, aby tam dojść, ale 
w sezonie turystycznym sytuacja się poprawi. Poprosił o cierpliwość w kwestii tej  inwestycji. 
3) 
 Sołtys wsi Perki-Wypychy Franciszek Kurzyna przedstawił, że firma odbierająca odpady nie 
chce zabierać dużych opon. Zapytał, co mają z nimi zrobić rolnicy? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że prowadzimy rozmowy na temat utworzenia 
w Krzyżewie Podlaskiej Strefy Zrównoważonego Rozwoju. W strefie powstałby zakład mineralizacji 
odpadów, który zająłby się przetwarzaniem takich właśnie odpadów. W PSZOK-u gromadzilibyśmy 
odpady do przetworzenia w zakładzie.  
4) 
 Skarbnik Gminy Irena Bruszewska podziękowała sołtysom za inkaso podatków i opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. Przedstawiła, że do mieszkańców wsi, gdzie nie ma sołtysa 
nakazy płatnicze wysyłamy pocztą. Wiąże się to ze spory kosztem. Mieszkańcy wiosek, gdzie nie ma 
sołtysa częściej niż inni zapominają o opłaceniu podatków i opłaty. W tym roku zebranie pierwszej 
raty podatku poszło bardzo sprawnie. Dziś na konta sołtysów przekazaliśmy wynagrodzenia za inkaso. 
Poprosiła sołtysów o pomoc gminie w znalezieniu chętnych na sołtysa w miejscowościach, gdzie nie 
ma sołtysa. Dobrze byłoby, aby każda wioska miała swego sołtysa. 
5) 
 Sołtys wsi Porośl-Kije Tadeusz Brzozowski zapytał, kiedy ruszy nawożenie dróg dojazdowych 
do pól tłuczniem? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił, aby pan sołtys po sesji poszedł do Referatu Rozwoju 
Gospodarczego i zaznaczył na mapce drogę, która wymaga remontu. Pracownik urzędu gminy ujmie 
wniosek w inwestycjach proponowanych do realizacji. Zaapelował do sołtysów o zgłaszanie potrzeb 
w zakresie remontów dróg.  
6) 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z pomysłem utworzenia w Nowych Raciborach Ośrodka 
Pomocy Weteranom Wojennym. 
 Pytań i uwag nie wniesiono. 
7) 
 Radny Marek Czajkowski przedstawił, że podczas dyskusji zostało powiedziane, że w wielu 
wioskach nie ma sołtysów. Znalezienie kandydata na sołtysa jest obecnie bardzo trudne. Warto 
byłoby pomyśleć nad jakąś formą zachęty. Jedną z propozycji mogłoby być zorganizowanie jakiegoś 
dwudniowego wyjazdu szkoleniowego. Wiele firm organizuje szkolenia skierowane do sołtysów. 
Udział w takim szkoleniu mógłby zachęcić sołtysa do aktywniejszego działania i poszerzyłby jego 
wiedzę. Może taka forma zachęty przyczyniałaby się do wzrostu zainteresowania funkcją sołtysa 
u potencjalnych zainteresowanych. Sołtysi spotykają się ze sobą, wymieniają poglądami. Gdyby 
gmina zastosowała jaką formę zachęty, to znaleźliby się chętni. Obecnie jest wiele programów, dzięki 
którym można byłoby sfinansować szkolenia. Dzięki temu mielibyśmy przeszkolonych sołtysów i nie 
uszczuplilibyśmy budżetu gminy z tego powodu. Zaproponował zakup prenumeraty Gazety Sołeckiej 
dla wszystkich sołtysów. Jest to czasopismo, które powinno dotrzeć do każdego sołtysa. Ponadto 
zapytał, czy budowa dużej farmy fotowoltaicznej będzie miała jakiś wpływ na mikroinstalacje? 
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 Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że pan radny poruszał już ten temat na 
posiedzeniu komisji. Zwróciliśmy się w tej sprawie do PGE i poprosiliśmy o ustosunkowanie się do tej 
kwestii. Otrzymaliśmy odpowiedź. Pan wójt poprosił panią kierownik o odczytania pisma. 
 Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odczytała odpowiedź PGE 
Dystrybucja S.A. w sprawie przyłączania elektrowni fotowoltaicznych na terenie Gminy Sokoły, które 
stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że z przedstawionej odpowiedzi nic nie wynika. Można 
ją różnie interpretować. Zapytał, czy po podłączeniu do sieci dużej farmy fotowoltaicznej 
w Truskolasach Lachach napięcie prądu może wzrosnąć powyżej 250 V? Obecnie wielu mieszkańców 
gminy buduje mikro instalacje z grantu, ale może się okazać, że po wybudowaniu farmy nie będą oni 
mogli oddać wyprodukowanej energii do sieci. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił radnego o sprecyzowanie pytania na piśmie, a my 
zwrócimy się z nim do PGE. 

Radny Marek Czajkowski odpowiedział, że skonsultuje sprawę z prawnikiem i złoży do urzędu 
gminy sprecyzowane zapytanie. 
8) 
 Sołtys wsi Truskolasy Wola Krzysztof Kulikowski zgłosił potrzebę przebudowy drogi gminnej 
z Truskolas-Woli do Jamiołk-Kowali. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że na drogę puścimy równiarkę i nawieziemy ją 
w najbardziej newralgicznych miejscach. Na tą chwilę nie planujemy jej asfaltować, ponieważ mamy 
ważniejsze wydatki. 

Sołtys wsi Dworaki-Staśki Michał Dworakowski poprosił o posypanie kruszywem drogi do 
Brzozowa-Solnik. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił o zgłoszenie potrzeby remontu drogi w Referacie 
Rozwoju Gospodarczego. 
 
Ad. 17. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 13:55 zamknął obrady XXVIII 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 
 
 


